                                                            ΡΗΜΑ (  ГЛАГОЛ  )
    Τα ρήματα στην Ν.В.απαρτίζονται από ριζά και  θέμα που εκφράζουν την λεξική σημασία και την  ρηματική   ενέργεια και κατάληξη που δηλώνει  το πρόσωπο και τον αριθμό. 
    Τα  θέμα των ρημάτων  στον ενεστώτα λήγει σε  -е   ,σε    -и    ,σε   -а/-я  ,  και από αυτό διακρίνονται         ΤΡΕΙΣ ΣΥΖΥΓΙΕΣ.  
                                    Καταλήξεις των ρημάτων για κάθε συζυγία είναι οι έξεις :    

	         Α συζυγία 

Θέμα (   -е       )             
	          Β συζυγία 

Θέμα (     -и        )
	          Γ συζυγία

Θέμα ( -а  ή  -я    )

	1πρ.εν.αρ.                   
2πρ.εν.αρ.

3πρ.εν.αρ.

	      -а   ή    -я
      -ш

      ----

	     -я   ή   -а
     -ш
     ----
	    -м

    -ш

    ----

	1 πρ. πλ. αρ.

2 πρ. πλ .αρ.

3 πρ. πλ. αρ.


	      -м

      -те

      -ат   / -ят

	     -м

     -те
     -ят  / -ат
	    -ме

    -те

    -т

	пиша

пиш-е-ш

пиш-е
пиш-е-м
пиш-е-те
пишат


	правя 
прав-и-ш
прав-и
прав-и-м
прав-и-те
правят

	Пит-а-м           отговар-я-м  
пит-а-ш           отговар-я-ш
пит-а                отговар-я
пит-а-ме          отговар-я-ме
пит-а-те           отговар-я-те
пит-а-т              отговар-я-т



   Το 3 πρ. εν. αρ. δεν παίρνει κατάληξη , ακολουθεί πάντα το θέμα και δείχνει την συζυγία .
Α συζυγία (-е   ) : περίπου 700 ρήματα 

1 .  σύμφωνο +  -а   , π.χ. чета  ,   пиша  ( βασική κατηγορία)
       Εξαίρεση : το 90% σε –ж,-ч,-ш , που είναι Β συζυγία , π.χ. лежа, лежиш
2.    φωνήεν +  -я  , π.χ. зная ,пия,пея     
       Εξαίρεση: όσα λήγουν σε -оя    ,που είναι Β  συζυγία , π.χ. стоя, стоиш
3.    σύμφωνο + -я , π.χ.хапя,къпя,και  αλλά περίπου  18
Β συζυγία  ( -и)   : περίπου  800 ρήματα 
1.  σύμφωνο +  -я , π.χ.  правя  (βασική κατηγορία )     

      Εξαίρεση : περίπου 20 ,που είναι Α συζυγία  π. χ .   хапя, къпя 
2. όλα σε    -оя    , π.χ. стоя,строя, броя ,доя  και αλλά 17 
3. ж, ч, ш  + -а  ,π.χ. лежа , уча , пуша 
    Εξαίρεση : το 10% ,που είναι Α συζυγία ,π.χ. пиша, кажа  

Γ συζυγία  (-ам/ -ям) : περίπου 3000 ρήματα 
       Όλα όσα λήγουν σε  -ам    ,   -ям    , π.χ. обичам , стрелям 

       Εξαίρεση :
       ям  , дам, знам=зная 

       ям,ядеш,яде,ядем,ядете,ядат
       дам,дадеш,даде,дадем,дадете,дадeш
       знам=зная, знаеш, знае, знаем, знаете, знаят
ΠΡΟΣΟΧΗ:  κανένα από τους τύπους των ρημάτων  στην β.γ. δεν έχει κατάληξη  -ЪТ.
